

Embargoed until 22 January 2012 (12:00am CET)

Press release

**THE GLOBAL JOURNAL publishes the first ever TOP 100 NGOs.
WIKIMEDIA FOUNDATION heads the global ranking.**

GENEVA- *The Global Journal* is proud to announce the release of its inaugural '**Top 100 Best NGOs**' list. The first international ranking of its kind, this exclusive in-depth feature will no doubt stimulate debate, while providing academics, diplomats, policy-makers, international organizations and the private sector an insight into the ever changing dynamics and innovative approaches of the non-profit world and its 100 leading actors.

Recognizing the significant role of NGOs as influential agents of change on a global scale, *The Global Journal* has sought to move beyond outdated clichés and narrow conceptions about what an NGO is and does. From humanitarian relief to the environment, public health to education, microfinance to intellectual property, NGOs are increasingly at the forefront of developments shaping the lives of millions of people around the world.

The Global Journal is especially pleased to congratulate the Wikimedia Foundation for achieving first place in the Top 100 for 2012. A quintessential example of the power of a great idea well executed, Wikimedia's most famous initiative - Wikipedia - has transformed the way in which the world obtains information, reaching 477 million visitors per month. Entirely volunteer-driven, the site has rapidly become the largest collection of shared knowledge in human history.

The following organizations joined the **Wikimedia Foundation** at the top of *The Global Journal's* ranking:

- 01 Wikimedia Foundation
- 02 Partners In Health
- 03 Oxfam
- 04 BRAC
- 05 International Rescue Committee
- 06 PATH
- 07 CARE International
- 08 Médecins Sans Frontières
- 09 Danish Refugee Council
- 10 Ushahidi

Further details regarding the Top 100 Best NGOs issue is available on *The Global Journal* website at www.theglobaljournal.net, or by purchasing the magazine at newsstands or via the online store.

The Global Journal is a print and online publication based in Geneva and New York that covers the issues and players shaping global governance today. Committed to providing compelling and insightful content distinguished by the highest journalistic standards, *The Global Journal* features exclusive interviews with key players, covers current debates and thought-provoking ideas, and offers in-depth reports and compelling images to a growing international audience.

Additional information: For any request regarding the issue (photo, logo, cover) and the full ranking, please contact Annya Schneider, Assistant to the Editor, annya.schneider@theglobaljournal.net, +41 22 917 12 97.

From Geneva & New York, a Fresh Look at Global Governance, Issues & Players

COMMUNIQUE DE PRESSE

Embargo jusqu'au dimanche 22 janvier 2012, 12h00 heure de Genève

Première mondiale, THE GLOBAL JOURNAL publie le premier GLOBAL TOP100 BEST NGOs.

Pour cette édition 2012, Wikimedia arrive en tête du classement.

GENEVE- The Global Journal est heureux d'annoncer la publication de sa première édition du **TOP100 ONG**. S'agissant d'une première mondiale, ce classement ne manquera pas de provoquer quelques débats tout en fournissant à de nombreux acteurs une vision de référence particulièrement riche. Qu'ils appartiennent au secteur de l'entreprise, aux structures gouvernementales, territoriales ou diplomatiques, qu'ils se situent dans le monde universitaire, ce classement sera pour beaucoup un outil de référence et de questionnement. Les ONG tout en occupant une place privilégiée dans la société civile sont aussi des acteurs majeurs du changement dans les pratiques économiques, politiques et sociales. Elles sont un puissant levier de développement et d'échanges entre continents et cultures.

The Global Journal est particulièrement heureux de montrer la vitalité et la diversité dans le monde des ONG, tout en adoptant un regard critique et en assumant des choix qui reposent en partie sur des critères rationnels et des critères journalistiques. Les exigences en matière de transparence, de durabilité ou d'efficacité si elles sont prises en compte, rappellent tout de même que nombre d'ONG doivent s'efforcer d'améliorer les critères objectifs d'appréciation de leur travail et leur engagement, au risque de perdre au fil du temps une place unique dans l'esprit de nombreux citoyens. Une ONG n'est pas neutre et n'est pas par définition sans biais ou agenda, notamment en matière de financement. Les ONG doivent donc anticiper une demande croissante d'appréciation d'une performance quand bien même elle sera de nature différente de celle réclamées par des actionnaires de société à but lucratif.

Ce premier classement a été le fruit d'un effort particulièrement important, de nombreux projets de classement ONG ayant échoué sur les difficultés de l'exercice. Partant d'une première sélection de 2'000 ONG, réduite à 400 puis 100, le travail s'est fondé sur les critères d'appréciation suivants: impact, capacité d'innovation, transparence, durabilité, efficacité. The Global Journal publiera chaque année au mois de janvier une mise à jour de ce classement, l'occasion de raffiner ce travail et découvrir de nouveaux acteurs passionnants dans le secteur des ONG.

Les organisations suivantes arrivent aux dix premières places du **GLOBAL TOP100 BEST NGOs** :

- 01 Wikimedia Foundation
- 02 Partners In Health
- 03 Oxfam
- 04 BRAC
- 05 International Rescue Committee
- 06 PATH
- 07 CARE International
- 08 Médecins Sans Frontières
- 09 Danish Refugee Council
- 10 Ushahidi

The Global Journal est un media (print et online) basé à Genève spécialisé dans la couverture des nouvelles gouvernances à l'échelle mondiale: elles sont au coeur des enjeux qui préoccupent experts et leaders face à la mondialisation.

Pour toute information complémentaire, (obtention du classement complet, images relatives aux ONG, couverture du magazine...) n'hésitez pas à contacter Anya Schneider, anya.schneider@theglobaljournal.net ou par téléphone au +41 22 917 12 97.